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“Mladi ne zaboravite svoj 
identitet, svoje porijeklo”

Pero Šarić, član Izvršnog od-
bora Hrvatskoga nogomet-
nog saveza i povjerenik za 
hrvatske nogometne klubo-
ve u iseljeništvu, prošle su-
bote bio je na dodjeli Večer-
njakove domovnice. Dodjeli 
vrijednih priznanja, Velikih 
kristalnih globusa, pribivao 
je i Hrvatski nogometni sa-
vez iz Zagreba pa je član Iz-
vršnog odbora i povjerenik 
Hrvatskoga nogometnog 
saveza za iseljeništvo Pero 
Šarić uručio visoka prizna-
nja HNS-a predstavnicima 
malonogometnih prvaka 
Njemačke i Švicarske – SD-
u Croatia iz Berlina i MNK 
Croatia 97 Appenzell iz Švi-
carske. Kaže da mu je to bila 
velika čast.
Bili ste na dodjeli nagrada 
Večernjakove domovnice, 
kakvi su vaši dojmovi?
– Doista velika i veličan-
stvena priredba. Drago mi 
je što su se državne insti-

Velika mi je čast što sam bio na Domovnici i uručio visoka priznanja Hrvatskog nogometnog  
saveza predstavnicima malonogometnih prvaka Njemačke i Švicarske, kazao je Šarić 
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sportske suradnje i prijatelj-
stva, posebno među mladi-
ma. U ovome dijelu ništa se 
ljepše nije moglo dogoditi. 
Ti su ljudi počeli prije 40 i vi-
še godina i to traje do danas. 
Prenijeli su nešto posebno 
na mladost. Svaka pohvala 
našim klubovima. HNS na 
čelu s predsjednikom Mar-
kovićem i dalje će nastavi-
ti ovu suradnju, nastaviti 
učvršćivati odnose kako s 
domovinom, tako i sa sredi-
nama u kojima žive Hrvati.
Znači li to da ćete ih i da-
lje pratiti?
– Tako je. Pratit ćemo ih i 
pomagati im koliko god bu-
demo mogli. Imamo lijepo 
mišljenje o njima.

Pratit ćemo iseljenike
Nakon što su popratili 
Večernjakovu domovnicu, 
njemački su mediji po-
sebnu pozornost posvetili 
upravo sportu i hrvatskim 
sportskim klubovima. Ka-
ko to komentirate?
– To je normalno, ti klubovi 

otpora, hrvatskoga identite-
ta. Pogledajte, samo na Do-
movnici bilo je pet klubova 
koji već 40 godina nose ime 
Croatia.
Tijekom finalne večeri po-
djele nagrada najpopular-
nijim hrvatskim iseljenici-
ma uručena su priznanja 
hrvatskim nogometnim 
klubovima za promicanje 
hrvatskog nogometa u 
svijetu. Vi ste predstavni-
cima aktualnih malonogo-
metnih prvaka Njemačke 
i Švicarske – SD-u Croatia 
Berlin i MNK Croatia 97 
Appenzell iz Švicarske 
predali Kristalne globuse. 
– To su do sada bez sum-
nje najveći uspjesi ne samo 
malonogometnih momčadi 
već i ukupnog hrvatskog 
momčadskog sporta Hrvata 
izvan domovine. Čast je što 
klubovi koji nose ime Cro-
atia zastupaju Njemačku 
i Švicarsku. Naši su se ise-
ljenici integrirali u svemu, 
ali bih volio da sport bude 
proces integriranja. Slijed 

Nagradu su zaista 
zaslužili, jer su to 
amaterski klubovi 
koji daju sve od sebe 

tucije uključile jer na ovom 
projektu treba i dalje raditi i 
nastaviti ga tako da ne bude 
samo pet Večernjakovih do-
movnica. Jako je važno što 
postoji ovakva manifestaci-
ja. Našoj mladeži, kojoj želim 
da se integrira, ali da ne za-
boravi domovinu, Večernja-
kova domovnica pokazuje 
što mi imamo, a imamo ui-
stinu mnogo toga pokazati 
u svim područjima. Domov-
nica će u budućnosti služiti 
tomu da se naši mladi ljudi 
koji su u iseljeništvu rođeni 
mogu identificirati sa svojim 
porijeklom, tradicijom i kul-
turom. Na Večernjakovu do-
movnicu dolazi mnogo Nije-
maca koji su je prihvatili kao 
nešto svoje, nešto što je do-
bro, a na tomu posebno valja 
zahvaliti Stipi Puđi, kojemu 

želim poručiti neka nastavi 
ovaj projekt, ali i druge do-
bre stvari koje radi. 
Hrvatski klubovi u iselje-
ništvu?
– U HNS-u smo osnovali 
Povjerenstvo za nogomet u 
iseljeništvu. Svjesni smo da 
naši ljudi koji su se izlagali 
pogibelji, promicali hrvat-
sko, da su ponosno nosili 
ime Croatia i zahvaljujući 
njima utemeljili smo Europ-
sko nogometno natjecanje 
reprezentacija hrvatskih 
nacionalnih manjina, Eu-
ropsko nogometno prven-
stvo naših klubova, Svjet-
sko prvenstvo hrvatskih 
iseljeničkih klubova  i sve 
to iz zahvalnosti prema tim 
ljudima, koji su cijelo vrije-
me bili nositelji promidžbe 
hrvatskoga imena, prkosa, 

prvaci su u malom nogo-
metu. U finalu su te zemlje 
upravo njima dale pokale. U 
HNS-u smo im odlučili dati 
nagrade iz zahvalnosti. Bez 
obzira na to što su već pri-
mili nagradu od Švicarske 
i Njemačke, željeli smo da 
imaju i nešto od nas. Zaista 
su ih zaslužili jer to su ama-
terski klubovi, otkidaju sebi 
od usta da bi postojali. Na-
gradu su dobili zbog pijeteta 
i sportskog digniteta.
Kako komentirate to što 
su se neki klubovi počeli 
odjavljivati zbog financija?
– Na žalost, u mnogim ama-
terskim klubovima u svijetu 
takva je situacija. Posebice 
kada nemate dobar menad-
žment. Meni je žao što se to 
događa jer ti klubovi oku-
pljaju naš narod. 
Boraveći u iseljeništvu, je-
ste li se susretali s mladim 
nogometnim talentima?
– Upoznao sam neke mla-
de nogometaše, no nisam 
imao priliku nijednog od 
njih vidjeti na djelu. Ali, sa 

Šarić: Sve je lijepo, 
ali domovina je 
najljepša. Pozovite i 
druge da je posjete 
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darovali su dresove 

uredniku inozemnog 

izdanja i inicijatoru 
Večernjakove 

domovnice Stipi Puđi 

i gradonačelniku Bad 

Homburga Michaelu 
Korwiskom
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povjerenik za nogometne 
klubove u iseljeništvu
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Pero Šarić Član Izvršnog odbora HNS i povjerenik za hrvatske nogometne klubove u iseljeništvu:

Samo na 
Domovnici je 
bilo pet klubova 
koji već 40 
godina nose 
ime Croatia.
Prenijeli su 
nešto posebno 
na mladost. 
Hvala im! 
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sigurnošću mogu reći da je 
iseljena Hrvatska dala mno-
ge odlične nogometaše našoj 
reprezentaciji: braću Kovač, 
Petrića, Šimunića iz Austra-
lije… Naša reprezentacija na 
Fifinoj listi zauzima osmo 
mjesto. Znate li što znači 
biti iza jednog Brazila, Nje-
mačke, Francuske…, naša 
reprezentacija sigurno to ne 
bi uspjela bez velikih nogo-
metaša iz našeg iseljeništva. 

Brojevi 5 i 10
Možemo li reći da je to vr-
sta homogenosti?
– Da, naravno. Jer Hrvati, 
bez obzira na to gdje igraju 
i gdje žive, žele igrati za Hr-
vatsku, a izbornici i Savez 
žele te ljude kooptirati. Evo, 
i Gavranović će u hrvatsku 
reprezentaciju bude li želio.
Kako će na to gledati Švi-
carska?
– Gavranović je došao kao 

igrač u kojega oni nisu pu-
no uložili. Možda mogu biti 
nezadovoljni zbog Rakitića, 
Petrića...
Na dodjeli Večernjako-
ve domovnice uredniku 
inozemnog izdanja Stipi 
Puđi uvijek nešto darujete. 
Prošle godine bio je to mali 
globus, ove dres, kako ste 
došli na tu ideju?
– Kada netko nešto dobro 
radi, treba mu i dati nešto 
dobro – priznanje. Treba mu 
dati poticaj za dalje. Ja sam 
došao na tu ideju. Grado-
načelniku Bad Homburga 
i Stipi Puđi nalijepio sam 
na dresove njihova imena. 
Puđi sam stavio broj 5 jer 
mu je ova Domovnica, koju 
uspješno organizira i koju 
je odlično odradio, već peta 
zaredom, a gradonačelnik je 
kao domaćin pokazao veliku 
zainteresiranost, počevši već 
od besplatne dvorane, koju 

ne daju baš svakome. Nje-
mu sam stavio brojku 10 jer 
je nose najveći igrači svijetu.
Biste li što poručili hr-
vatskim sportašima u 
iseljeništvu i općenito 
hrvatskom narodu u iselje-
ništvu?
– Mi u Hrvatskom sportu 
vidimo našeg najvećeg am-
basadora, najveću turističku 
reklamu, i to upravo zbog te 
homogenizacije, jedinstva i 
želje za uspjehom. Pozdravio 
bih sve naše Hrvate i Hrvati-
ce koji čitaju Večernjak, sva-
ko dobro u sredinama u ko-
jima žive. Poručio bih im da 
je sve lijepo, ali domovina je 
najljepša. Nemojte ju zabo-
raviti, svima recite koliko je 
lijepa jer je naša. Neka dođu 
i neka je vide. I pozdravljam 
sve ljude dobre volje koji su 
spremni na uljudnost i su-
radnju te na činjenje dobrih 
stvari.

Njemački mediji posvetili su Domovnici tri stranice i nazvali je Hrvatski Oscar  VL

Dvije domovnice 
i jedno priznanje 
švicarskim 
Hrvatima

Hrvatski Oscar Veliki uspjeh na dodjeli 

Nakon dodjele Večernja-
kovih domovnica, u subo-
tu, vladalo je veselje i op-
će zadovoljstvo u taboru 
švicarskih Hrvata. Osvojili 
su dvije domovnice i jedno 
priznanje Hrvatskog nogo-
metnog saveza. Velik je to 
uspjeh, osobito usporedi li 
se po broju Hrvata i površi-
ni istočna Švicarska, gdje je 
njemačko govorno područ-
je i gdje se uglavnom čita 
Večernji list, i Njemačka. 
Dvadeset puta je veća Nje-
mačka od toga švicarskoga 
područja.
Lanjski porast prodaje Ve-
černjeg lista u Švicarskoj 
tridesetak posto donio je 
plodove. Najzaslužniji je 
za taj veliki uspjeh glavni 
urednik inozemnog izdanja 
Večernjeg lista Stipe Puđa, 
jer je prihvatio brojna me-
dijska pokroviteljstva nad 
velikim proslavama hrvat-
skih klubova i udruga. Ve-
černji je bio pokrovitelj pro-
slave 40. godišnjice HŠD-a 
Zagreb iz Arbona ili 30. 
godišnjice HKUD-a Fala iz 
Schaffhausena. Zaslužan je 
za uspjeh na Večernjakovoj 
domovnici Hrvata iz Švi-
carske i glavni urednik po-
znatog hrvatskog portala 
u Švicarskoj www.croatia.
ch Zvonimir Mitar, koji je 
od početka pratio izbor za 
Večernjakovu domovnicu i 
redovito pozivao švicarske 
Hrvate da sudjeluju u gla-
sanju pod motom: Malo nas 
je, al nas ima.
Ovogodišnji je laureat iz Švi-
carske Ilija Kovačić, iz Hr-
vatskog športskog društva 
Rheintal iz Balgacha, trenu-
tačno prvi vratar momčadi 

U21 FC Basela, kao naj-
bolji sportaš amater po 
izboru stručnog suda, 
koji zbog obaveza u 
klubu nije mogao do-
ći. Nagradu u njegovo 
ime preuzela je njegova 
sestra Dragana. Nagradu za 
najbolju glumicu, gdje su 
čitatelji i stručni sud  bili 
istog mišljenja,  nagradu 
je primila mlada, talenti-
rana glumica Ivana Mar-
tinović iz Züricha. 
Pero Šarić, član Izvrš-
nog odbora i povjerenik 
HNS-a za iseljeništvo, 
uručio je posebno 
priznanje malonogo-
metnim klubovima 
MNK Croatia 97 Ap-
penzell i MNK Croatia 
Berlin za promociju hrvat-
skog sporta u svijetu, jer su 
te   momčadi bile državni 
prvaci u dvoranskom no-
gometu u Švicarskoj i Nje-
mačkoj, te predstavljale te 
dvije zemlje u Futsal Ligi 
evropskih prvaka. Hrvatska 
je  bila jedina zemlja koja je 
u tom natjecanju imala tri 
predstavnika, prvake Hr-
vatske, Švicarske i Njemač-
ke. Teško da će se ikada 
dogoditi da dvije momčadi 
pod imenom Croatia pred-
stavljaju Njemačku i Švi-
carsku u malonogometnoj 
Ligi prvaka, a neki igrači tih  
dvaju klubova igrat će za 
reprezentaciju Njemačke 
i Švicarske na Europskom 
prvenstvu u malom nogo-
metu 2012. godine, koje se 
igra u Hrvatskoj. 
I u glazbenom dijelu pro-
grama Hrvati iz Švicarske 
imali su svoje predstavni-
ke. Najprije je zablistala 
nova glazbena zvijezda 
Bernrada Brunović, koja je 
nedavno pjesmom Povjere-
nje osvojila drugo mjesto 
na švicarskom izboru za 
pjesmu Eurovizije. Potom 
je u drugom dijelu progra-
ma dojmljiv  nastup imala i 
mlada studentica glazbe iz 

Basela Ana Badrov, koja je 
uz Puccinijevu ariju otpje-
vala i pjesmu Ja za ljubav 
neću moliti. 
Šlag na slatku švicarsku 
tortu bilo je osvajanje druge 
nagrade za čitatelje. Dobio 
ju je Ivica Kovačić, otac naj-
boljeg sportaša amatera Ili-
je Kovačića, koji je dobitnik 
sedmodnevnog  boravka u 
hotelu Major u Cavtatu. Na 
kraju još napomena neu-
tralnog uzvanika. Izborom 
Bad Homburga, najboga-
tijeg njemačkog grada, i 
prekrasne kongresne dvo-
rane, Domovnica je dobila 
potreban sjaj i postala, ka-
ko domaćini Nijemci kažu, 
hrvatski oskar.

Nagradu za najbolju 
glumicu, po ocjeni publike 
i žirija primila je mlada, 
talentirana glumica Ivana 
Martinović iz Züricha

Bernarda 
Brunović (sasvim 
lijevo), koja je 
nedavno pjesmom 
Povjerenje osvojila 
drugo mjesto 
na švicarskom 
izboru za pjesmu 
Eurovizije pjevala 
je na Domovnici.  
Studentica glazbe 
iz Basela Ana 
Badrov otpjevala je 
Puccinijevu ariju

Hrvatska 
glumica Ivana 
Martinović iz 
Züricha
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